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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Navracsics Tibor, közigazgatási és 
területfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen intézkedéseket tesz a Kormány, hogy a Balaton
egyszerre lehessen otthon és a magyar emberek üdülőhelye?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Ön  egy  márciusi  konferencián  azt  a  dilemmát  vetette  fel,  hogy  megtartható-e  a  Balaton
lakóhelyként, vagy arra kell berendezkedni, hogy egyfajta magyar Floridaként, a jómódú magyar
nyugdíjasok,  illetve  a  felső-  és  felsőközéposztály  nyaraló  és  pihenőhelye  legyen,  ahova  néha
leugranak vagy visszavonulnak.

Erre  a  felvetésre  reagálva  az  Országgyűlés  március  19-i  ülésén  arra  hívtam  fel  a  Kormány
figyelmét,  hogy  ez  a  kiindulási  pont  alapvetően  téves.  A Balaton  esetében  ugyanis  komplex
megközelítésre van szükség! A Balaton-parti településeket meg kell őrizni élő helyi közösségeknek,
a helyben lakó családok otthonának.  Ennek egyik legfontosabb előfeltétele,  hogy az itt  felnővő
fiatalok  megfelelő  lakhatási  és  megélhetési  lehetőségeket  találjanak.  Az idegenforgalom hosszú
távon  biztos  megélhetést  adhat,  de  csak  akkor,  ha  a  tóparti  szolgáltatások  a  magyar  emberek
számára  elérhetőek maradnak,  és  emellett  a  helyi  lakosok számára  megfizethetőek maradnak a
lakhatási költségek. Tehát mind a Balatonnál élő, mind a tó partján nyaralni vágyó honfitársunknak
az az érdeke, hogy a Balaton egyszerre legyen nyaraló és pihenőhely, valamint az itt élő családok
otthona. Ez egyáltalán nem lehetetlen célkitűzés, eléréséhez azonban a különböző szempontokat
összebékítő, megfontolt fejlesztéspolitikára van szükség.

Örömmel olvastam, hogy egy május 2-án rendezett konferencián a Balaton esetében immár Ön is
elvetette a „nyaraló vagy otthon” dilemmát, és helyette inkább a „nyaraló és otthon” megközelítést
kínálta. Ez az az elvi alap, amire a Balaton fejlesztése tekintetében nemzeti konszenzus építhető,
ami kormányzati ciklusokon átívelő fejlesztési stratégia kiindulási pontjaként szolgálhat.



Ezért a Balaton fejlesztésével összefüggésben az alábbi kérdéseket intézem tisztelt Miniszter Úrhoz:

• Milyen stratégiai mentén, milyen intézkedéseket terveznek az Ön által is megfogalmazott 
cél elérése érdekében?

• Hirdetnek-e bérlakásépítési programot?
• Kaphatnak-e állami támogatást a kis- és középvállalkozások is munkahelyteremtésre, 

üdülő és szállásfelújításra, hogy ne csak luxusszállodák épüljenek, hanem a magyarok 
széles rétegei számára legyenek elérhető a balatoni szállások?

• Bővíteni fogják-e a táboroztatási programokat, hogy minden fiatal el tudjon jutni a 
Balatonhoz?
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